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1.	  KMEN	  KRUH	  	  

Kruh	   je	   pražský	   dětský	   oddíl	   s	   čtyřicetiletou	   tradicí.	   V	   současnosti	   má	   přes	   100	  

aktivních	  členů	  ve	  věku	  mezi	  sedmi	  a	  třiadvaceti	  lety.	  Sídlí	  v	  klubovně	  na	  pražské	  Ořechovce.	  

Kruh	  patří	  pod	  Ligu	  lesní	  moudrosti	  (LLM)	  a	  snaží	  se	  být	  pro	  děti	  a	  mladé	  lidi	  alternativou	  k	  

běžnému	  městskému	   životu.	   Právě	  myšlenky	  woodcraftu,	   které	   jsou	   nosné	   pro	   LLM,	   tuto	  

možnost	  nabízejí.	  Důležitým	  prvkem	  pro	  společenství	  okolo	  kmene	  Kruh	   je	   soudržnost	   lidí,	  

kteří	   během	   uplynulých	   čtyřiceti	   let	   tímto	   oddílem	   prošli.	   Základní	   zásady	   oddílu	   shrnuje	  

oddílový	  zákon:	  	  

	  

Buď	  čestný	  	  

Buď	  spravedlivý	  	  

Buď	  odvážný	  a	  statečný	  

Buď	  pevný	  a	  spolehlivý	  	  

Buď	  ušlechtilý	  ve	  svém	  chování	  	  

Buď	  ohleduplný	  	  

Buď	  ochotný	  a	  obětavý	  	  

Buď	  skromný	  před	  ostatními	  	  

Buď	  náročný	  před	  sebou	  	  

Buď	  ochráncem	  života	  a	  jeho	  krásy.	  
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2.	  ORGANIZAČNÍ	  STRUKTURA	  	  

	  

Liga	  lesní	  moudrosti,	  kmen	  KRUH	  

IČO:	  70961841	  	  

Sídlo:	  Starostřešovická	  96,	  Praha	  6	  –	  Střešovice,	  162	  00	  	  

Náčelník	  -‐	  statutární	  orgán:	  František	  Špinka	  (dříve	  Ferdinand	  Kříž)	  

Náčelnictvo:	  	  

náčelník:	  František	  Špinka	  (dříve	  Ferdinand	  Kříž)	  	  

náčelnice:	  Sára	  Roeselová	  (dříve	  Barbora	  Tydlitátová)	  

hospodář:	  Josef	  Holeček	  (dříve	  Ondřej	  Haman)	  

další	   členové	   náčelnictva:	   Petr	   Bareš	   (ohnivec,	   náčelník	   ROP),	   Ondřej	   Prokop,	   Štěpán	  
Herynek,	  Alžběta	  Knappová,	  Kateřina	  Velíšková,	  Anna	  Křížová,	  Jiřina	  Turjanská	  	  

(dříve	   Mikuláš	   Wittlich,	   Kryštof	   Brůha,	   Eliška	   Márová,	   Eliška	   Grödlová,	   Marie	   –	   Anna	  
Hamanová)	  	  

Rada	  orlích	  per	  –	  dívky:	   Kateřina	  Velíšková	   (dříve	  Eliška	  Márová),	  Marie	   Staňková,	  Anežka	  
Libánská,	  Emma	  Kotasová	  

Rada	   orlích	   per	   –	   chlapci:	   Petr	   Bareš	   (dříve	   Mikuláš	   Wittlich),	   Tadeáš	   Stanko,	   Štěpán	  
Pochman	  

	  

Družiny	  a	  jejich	  rádcové	  :	  	  

Vlci	  –	  Cyril	  Škorvaga	   	   	   	   Kosatky	  –	  Adéla	  Škorvagová	  

Havrani	  –	  František	  Felix	   	   	   Poštolky	  –	  Lucie	  Barešová	  

Krahujci	  –	  Václav	  Loula	   	   	   Sardinky	  –	  Alžběta	  Roeselová	  

Jestřábi	  –	  	  Tadeáš	  Pochman	   	   	   Lemuři	  –	  Marie	  Staňková	  

Bobři	  –	  Tadeáš	  Stanko	   	   	   Mloci	  –	  Anna	  Šefrnová	   (rádcovský	  kurz)	  

Kamzíci	  –	  Matyáš	  Jakubů	  

V	  tomto	   roce	   probíhal	   také	   rádcovský	   kurz	   pro	   chapce	   i	   dívky	   pod	   vedením	   nového	  
náčelnictva.	  
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             Kmen,	  zaštítěný	  neziskovou	  organizací	  Liga	  lesní	  moudrosti,	  z.s.	  (www.woodcraft.cz),	  

řídí	  náčelnictvo	  sestávající	  se	  v	  současné	  době	  z	  deseti	  dospělých	  ve	  věku	  19	  až	  23	  let.	  Oddíl	  

je	  rozdělen	  na	  družiny,	   tedy	  skupiny	  asi	  sedmi	  podobně	  starých	  dětí,	  které	  vedou	  rádcové,	  

chlapci	   a	   dívky	   mezi	   15ti	   a	   17ti	   lety.	   Družiny	   se	   každý	   týden	   scházejí	   na	   dvouhodinové	  

schůzce	   –	   družinovce.	   Většiny	   akcí	   se	   účastní	   celý	   oddíl,	   některých	   chlapci	   a	   dívky	   zvlášť.	  

Některé	   akce	   jsou	   určeny	   pouze	   pro	   menší,	   jiné	   pro	   větší	   členy.	   Akce	   připravují	   rádcové	  

společně	  s	  vedením.	  Pro	  starší	  děti	  ve	  věku	  asi	  od	  14	  let	  je	  pořádán	  takzvaný	  rádcovský	  kurz.	  

Jde	  o	  rozšíření	  běžného	  oddílového	  života	  o	  setkání	  se	  zajímavými	  lidmi	  na	  témata	  týkající	  se	  

nejen	   oddílu,	   kultury	   ale	   i	   aktuálních	   společenských	   témat.	   Součástí	   rádcovského	   kurzu	   je	  

také	   kurz	   zdravotníka	   Červeného	   kříže,	   návštěvy	   kulturních	   akcí	   a	   jiné	   aktivity,	   všestranně	  

rozvíjející	   mladého	   člověka.	   Završením	   rádcovského	   kurzu	   jsou	   rádcovské	   zkoušky,	   na	  

kterých	  musí	  budoucí	  rádcové	  prokázat	  schopnost	  připravovat	  program	  a	  vést	  družiny.	   

V	  duchu	  woodcraftu	  udílíme	  pocty,	  orlí	  pera,	  tedy	  ocenění	  za	  prokázání	  schopností	  a	  

dovedností.	   Ty	   jsou	   sepsány	   ve	   Svitku	   březové	   kůry,	   vydávaném	   Ligou	   lesní	   moudrosti.	  

Podmínkou	   plnění	   činů	   je	   složení	   tzv.	   zasvěcovací	   stezky.	   Zasvěcovací	   stezka	   má	   iniciační	  

funkci.	   Když	   nově	   příchozí	   člen	   splní	   stezku,	   je	   naplno	   přijat	   do	   kmene	   a	   má	   možnost	  

rozhodovat	  o	  některých	  oddílových	   záležitostech.	   Chlapecká	   a	  dívčí	   část	  má	  některé	   stopy	  

(jednotlivé	   úkoly)	   zasvěcovací	   stezky	   rozdílné.	   Všeobecně	   se	   zasvěcovací	   stezka	   týká	  

základních	   znalostí,	   dovedností	   a	   schopností.	   Splnění	   zasvěcovací	   stezky	  a	   činů	   schvaluje	   a	  

pocty	   udílí	   Rada	   orlích	   per	   (ROP),	   kterou	   volí	   členové	   kmene.	   V	   radě	   bývá	   zástupce	  

náčelnictva,	  rádců	  i	  členů.	  

	  

	  

	  3.	  OHLÉDNUTÍ	  ZA	  ROKEM	  2014	  	  

V	  uplynulém	  roce	  se	  v	  Kruhu	  neměnilo	  ani	  vedení	  ani	  rádcové.	  Tím	  pádem	  by	  se	  tento	  

rok	   dal	   jednoduše	   označit	   za	   standardní.	   Co	   považujeme	   nicméně	   za	   velikou	   událost,	   je	  

otevření	  dvou	  nových	  družin:	  Kosatek	  a	  Vlků.	  Jejich	  rádcování	  dostali	  na	  starosti	  sourozenci	  

Škorvagovi,	   Áďa	   a	   Cyril.	   Áďa,	   která	   dříve	   rádcovala	   nejstarší	   holčičí	   družinu	   Mloky	   (nyní	  

rádcované	   Áňou	   Šefrnovou)	   založila	   Kosatky,	   které	   se	   hned	   naplnily	   do	   nejvyššího	   počtu.	  

Cyril	   znovu	   otevřel	   staronovou	   klučičí	   družinu	   Vlky	   a	   tak	   se	   počet	   klučičích	  malých	   družin	  
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zvedl	   ze	   dvou	  na	   tři.	   Z	  každého	  nového	   člena	  máme	   jako	   vedení	   obrovskou	   radost	   a	   jsme	  

rádi,	  že	  oddíl	  Kruh	  přitahuje	  stále	  nové	  tváře.	  	  	  

	  

	  

	  

V	  rámci	  ohlédnutí	  by	  stálo	  za	  to	  zmínit	  letošní	  tábor,	  který	  se	  konal	  na	  úplně	  novém	  

místě,	  v	  divoké	  přírodě	  poblíž	  Vyššího	  Brodu.	  Díky	  tomu,	  že	  byla	  táborová	  louka	  tak	  vzdálena	  

od	  Prahy,	  byly	  přípravy	  tábora	  trochu	  komplikovanější,	  nicméně	  se	  nám	  vše	  podařilo	  ke	  dni	  

začátku	  tábora	  připravit	  tak,	  abychom	  na	  louce	  mohli	  následující	  tři	  týdny	  tábořit	  v	  krásné	  a	  

divoké	   přírodě.	   Letošní	   zábavný	   program	   tábora	   byl	   narušen	   pouze	   jedním	   faktorem	   a	   to	  

rotavirem,	  který	  se	  rozhodl,	   že	  nám	  pobyt	  na	   louce	  „zpříjemní“.	   Infekce	  postupně	  kolovala	  

mezi	  dětmi,	  zpočátku	  pozvolně,	  ale	  ke	  konci	  tábora	  jsme	  neměli	  jinou	  možnost	  tábor	  ukončit	  

o	  tři	  dny	  dřív,	  což	  se	  asi	  nikdy	  jindy	  v	  historii	  Kruhu	  nestalo.	  Z	  naší	  strany	  patří	  velký	  dík	  všem,	  

kteří	  nám	  pomáhali	  z	  Prahy	  a	  hlavně	  rádcům,	  kteří	   i	  přes	  tyto	  zdravotní	  komplikace	  úžasně	  

připravovali	   program	   tábora	   až	   do	   konce.	   Takováto	   táborová	   krize	   nás	   přes	   svá	   negativa	  

zároveň	  více	  semkla	  dohromady	  a	  společně	  jsme	  vše	  zvládli	  vyřešit.	  	  
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Co	   se	   týče	   akcí,	   tak	   jsme	   se	  mimo	   naše	   pravidelné	   akce	   letos	   již	   podruhé	   účastnili	  

ligového	  Táboření	  malé	  lože	  na	  Malém	  Waldenu.	  Naši	  malí	  členi	  tak	  mohli	  poznat	  další	  oddíly	  

ligy	  a	  společně	  si	   s	  nimi	  zahrát	  krásně	  připravenou	  celodenní	  hru	  Stopu	  černého	  vlka.	  Vždy	  

máme	   z	  těchto	   společných	   akcí	   s	  Ligou	   radost,	   protože	   máme	   díky	   nim	   možnost	   poznat	  

mnoho	   inspirativních	   osobností	   a	   zároveň	   se	   podívat	   na	   fungování	   jiných	   oddílů,	   které	   je	  

třeba	  od	  toho	  našeho	  často	  odlišné.	  V	  květnu	  dále	  proběhly	  projektové	  družinovky.	  Jedná	  se	  

o	  tematicky	  zaměřené	  schůzky,	  které	  se	  konají	  čtyřikrát	  po	  sobě.	  Letos	  si	  rádcové	  připravili	  

šití	   týpí,	   softball,	   chození	   za	   kulturou,	   vaření,	   fotoromán	   a	   hraní	   Dungeons	   and	   Dragons.	  

V	  rámci	  pravidelných	  schůzek	  se	  jednalo	  o	  příjemné	  zpestření	   jako	  pro	  rádce	  tak	  pro	  členy.	  

Během	  podzimu	  pak	  tradičně	  proběhl	  výlet	  za	  babím	  létem,	  dřevo	  na	  Primaveře	  a	  podzimní	  

prázdniny.	  Výraznou	  podzimní	  událostí	  byla	  listopadová	  hra	  po	  Praze,	  kdy	  jsme	  si	  připomněli	  

25	  let	  od	  sametové	  revoluce.	  Poslední	  akcí	  v	  roce	  byl	  vyvedený	  pohodový	  vánoční	  sněm,	  kde	  

jsme	  si	  užili	  první	  sněhové	  dovádění.	  	  
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4.	  KLUBOVNA	  

V	  minulém	  roce	  došlo	  k	  zásadním	  změnám	  v	  objektu	  Starostřešovická	  96,	  který	  Kmen	  

Kruh	  využívá	   jako	  klubovnu.	  Po	  dlouhotrvajících	  neshodách	  a	  vzájemném	  neporozumění	  se	  

nám	   podařilo	   rozvázat	   spolupráci	   s	   centrem	   Tkanička	   z.s.,	   které	   volně	   navazovalo	   na	  

původního	  spoluuživatele	  Kruhžítko	  o.p.s.	  

Jako	  nového	  spoluuživatele	  jsme	  si	  našli	  paní	  Zuzanou	  Kovaříkovou,	  která	  chtěla	  vést	  

mateřské	   centrum	   pod	   iniciatvou	   Společný	   den.	   Paní	   Kovaříková	   počítala	   s	   vytvořením	  

„filiálky“	   původního	   centra	   Společný	   den,	   které	   sídlí	   na	   Petřinách.	   Bohužel	   však	   v	   jejich	  

vzájemné	   spolupráci	   došlo	   k	   neshodám	   ohledně	   výše	   nákladů	   a	   výnosů	   spojených	   s	  

provozem	  mateřského	  centra	  pod	   jejich	   záštitou.	  Tyto	  neshody	  následně	  vedly	  k	   rozvázání	  

jejich	  spolupráce.	  Během	  těchto	  událostí	  však	   již	  proběhla	  rekonstrukce	  objektu	  za	  pomoci	  

paní	  Kovaříkové	  a	   jejích	  přátel.	  Prostor	  se	  nám	  podařilo	  zvelebit	  především	  díky	  usilovné	  a	  

tvrdé	  práci	  našich	  rádkyň	  a	  rádců,	  kteří	  se	  do	  tohoto	  úkolu	  vrhli	  s	  nadšením	  a	  velkou	  energií.	  

Právě	   proto,	   že	   se	   celá	   rekonstrukce	   zdařila	   nad	   očekávání,	   shodli	   jsme	   se	   s	   paní	  

Kovaříkovou,	   že	   s	  ní	  budeme	  ve	   spolupráci	  pokračovat,	  pokud	  dokáže	   svou	   činnost	   zaštítit	  

buď	   vlastním	   spolkem	   nebo	   jinou	   iniciativou	   –	   institucí	   již	   fungujícího	  mateřského	   centra.	  

Bohužel	  se	  ukázalo,	  že	  administrativní	  zajištění	  činnosti	  je	  i	  přes	  dobrou	  vůli	  nad	  síly	  jak	  paní	  

Kovaříkové,	   tak	   jejích	   spolupracovnic.	  Následně	   jsme	   se	  dohodli	   s	   novým	  náčelnictvem,	   že	  

nalezení	  nového	  spoluuživatele	  už	  necháme	  na	  nich.	  

Je	  nutné	  zmínit,	  že	  během	  jednání	  s	  paní	  Kovaříkovou	  jsme	  byli	  nuceni	  čelit	  útoku	  ze	  

strany	   pana	   Pavla	   Filipovského,	   který	   nám	   byl	   představen	   jako	   rodinný	   přítel	   paní	  

Kovaříkové.	  Záhy	  se	  však	  ukázal	  jako	  nevyzpytatelná	  osobnost,	  která	  ve	  věci	  svých	  osobních	  

zájmů	  neváhala	  sáhnout	  k	  podání	  oficiálně	  míněné	  stížnosti	  plné	  pomluv	  vůči	  našemu	  kmeni	  

na	  Městskou	  část	  Praha	  6.	  Městská	  část	  věc	  následně	  řešila	  a	  vše	  uzavřala	  v	  náš	  prospěch,	  

stejně	  jako	  předchozí	  stížnost	  slečny	  Vančurové	  z	  Tkanička	  z.s.	  

Závěrem	  bychom	   chtěli	   poděkovat	   všem	  přátelům	  našeho	   kmene,	   našim	   rádcům,	   i	  

všem	  ostatním,	  kteří	  se	  v	  uplynulém	  roce	  angažovali	  ve	  prospěch	  klubovny,	  a	  tudíž	  i	  celého	  

našeho	   kmene.	   Náš	   dík	   patří	   též	   MČ	   P6	   za	   jejich	   trpělivost	   a	   dobrou	   vůli.	   Doufáme,	   že	  

veškerá	  energie	  vložená	  do	  naší	  klubovny	  nebyla	  marná	  a	  že	  i	  přes	  náročnou	  péči	  	  se	  budoucí	  

generace	  rozhodnou	  investovat	  do	  ní	  své	  síly.	  Děkujeme	  a	  loučíme	  se.	  
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5.	  WEB	  

V	  roce	  2014	  jsme	  po	  několika	  letech	  příprav	  spustili	  nový	  web	  Kruhu	  na	  naší	  adrese	  

www.kruh.cz.	  Tímto	  krokem	  po	  téměř	  10	   letech,	  co	  dobře	  sloužil,	   skončil	  vůbec	  první	  web	  

našeho	  oddílu,	   který	   vytvořili	   Pavel	   Šušor	   a	   Jan	  Mareš.	   Za	  dobu	   co	  má	  oddíl	   Kruh	  webové	  

stránky	  se	  jejich	  role	  změnila.	  Dříve	  byly	  stránky	  téměř	  výhradně	  podpůrnou	  záležitostí,	  která	  

měla	  být	  doplňkem	  komunikace	  mezi	  náčelnictvem,	  členy	  a	  rodiči.	  Dnes	  se	   jedná	  o	  jeden	  z	  

nejdůležitějších	  komunikačních	  a	  prezentačních	  kanálů	   směrem	  ven.	  Nový	  web	  se	   snaží	  na	  

tuto	  změnu	  reagovat	  a	  klade	  si	  za	  cíl	  co	  nejlépe	  prezentovat	  oddíl	  Kruh	  veřejnosti.	  Za	   jeho	  

vytvoření	   bychom	   chtěli	   velmi	   poděkovat	   společnosti	   Blueghost.cz	   bývalého	   člena	   Pavla	  

Webera.	  

	  

6.	  HOSPODAŘENÍ	  
	  
	   Kmen	   Kruh	   obdržel	   v	   roce	   2014	   několik	   různých	   dotací	   či	   grantů	   na	   svou	   činnost.	  

Většina	   státní	   dotace	   na	   podporu	   organizované	   mládeže	   ve	   volném	   čase	   byla	   použita	   na	  

úhradu	  energií	  v	  klubovně.	  Na	  klubovnu	  jsme	  také	  použili	  veškeré	  peníze,	  které	  jsme	  získali	  v	  

magistrátním	  grantu	  určeného	  na	  zabezpečení	  prostor	  pro	  volnočasové	  aktivity.	  Magistrátní	  

granty	   týkající	   se	   prázdninových,	   víkendových	   a	   pražských	   akcí	   byly	   použity	   ke	   snížení	  

účastnických	   poplatků	   na	   velké	   většině	   akcí,	   které	   Kruh	   přes	   rok	   pořádal-‐	   především	   na	  

letním	   táboře.	   Část	   peněz	   určených	   na	   víkendové	   akce	   jsme	   pak	   vraceli,	   protože	   jsme	  

nerealizovali	  předpokládaný	  počet	  „osobodnů“.	  

	  

Celkově	   jsme	  získali	  180	  000	  Kč	  z	  grantů	  MHMP,	  ze	  kterých	   jsme	  vraceli	  4	  212	  Kč.	  Z	  dotací	  

MŠMT	  	  jsme	  obdrželi	  42	  000	  Kč.	  

	  

Celkové	  příjmy	  za	  rok	  2014:	  	   588	  141,29	  Kč	  

	  

Celkové	  výdaje	  za	  rok	  2014:	   596	  395,93	  Kč	  
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7.	  ZÁVĚR	  

Na	  začátku	  roku	  2015	  nás	  hned	  jako	  první	  akce	  čekal	  Pololetní	  sněm,	  na	  kterém	  jsme	  

předali	  vedení	  novému	  náčelnictvu.	  Sepsání	  této	  výroční	  zprávy	  je	  tedy	  jedním	  z	  posledních	  

úkolů,	   které	   nám	   jako	   dosluhujícímu	   náčelnictvu	   leží	   na	   bedrech.	   Chtěli	   bychom	   tu	  

poděkovat	  všem,	  kteří	  nás	  podporovali.	  Náš	  velký	  dík	  patří	  rádcům	  za	  jejich	  práci	  a	  nadšení,	  

členům,	  kteří	  nám	  dodali	  nové	  energie	  vždy,	  kdy	  ji	  bylo	  potřeba,	  a	  na	  závěr	  i	  rodičům,	  kterým	  

bychom	  chtěli	  poděkovat	  za	  jejich	  důvěru.	  Máme	  velkou	  radost,	  že	  vedení	  Kruhu	  předáváme	  

neuvěřitelně	   motivované	   a	   schopné	   generaci	   a	   doufáme,	   že	   je	   vedení	   Kruhu	   bude	   těšit	  

stejně	  jako	  nás	  a	  že	  si	  nenechají	  ubrat	  svou	  energii	  veškerou	  administrativou,	  která	  k	  postu	  

vedení	  bohužel	  patří.	  Děkujeme!	  	  

	  

V	  Praze	  dne	  8	  /	  4	  /	  2015	  

za	  staré	  náčelnictvo	  //	  

Marie	  –	  Anna	  Hamanová,	  Ferdinand	  Kříž,	  Ondřej	  Haman,	  Barbora	  Tydlitátová	  

	  

	  


